
Poudarki iz govora Janka Rednaka na
slavnostni seji občinske skupščine 22. junija

V teh dneh, natančneje 21. junija, pred 44 leti je Osvobodilna fronta v
Ljubljani organizirala največje ženske demonstracije, ki so bile edin-
stvene in prav gotovo eno najdrznejših dejanj našega osvobodilnega
gibanja nasploh. Demonstracije so potekale od februarja do avgusta
1943. leta, a največji obseg dosegle prav 21. junija. Težko bi našli boljši
zgled za naše ravnanje in delo v sedanjem času, ki pa mu vendarle ne
moremo pripisati enake ali podobne težavnostne stopnje kot tistim
pred več kot 40 leti.

Praznik naše občine je tako tudi priložnost za obnovitev moči, idej in
volje za delo, ki čaka vse nas, delovne Ijudi in občane v tem težkem
družbenem trenutku. Zapletenost razmer v katerih živimo in ki pretre-
sajo naše Ijudi. delavce, krajane, vso domovino, zagotovo ni in ne
more bili razlog za brezvoljnost, saj smo v naši polpretekli zgodovini
imeli jugoslovanski narodi veliko težjih situacj, ki smo jih z žrtvami in
predanim delom premagali.

Tudi v naši občini, bi morali v socialistični zvezi, v širšem smislu,
krepiti in utrjevati vitalne, še vedno aktualne cilje OF in razvijati izročila
Ijudske revolucije. Ta naloga leži predvsem na mladih, ki se srečujejo z
drugačnimi problemi kot mladina pred desetletji, ima pa kvantitativno
in kvalitativno boljše pogoje za življenje, čeprav to ne drži povsem v
smislu razvijanja celovite, zdrave osebnosti. Predvsem se je v primer-
javi s sedanjimi časi, v času izgradnje domovine in revolucije za mlade
jasneje odkrivala vizija družbe, perspektive in njeni ideali.

Vse bolj zori spoznanje, da nismo samo ena od Ijubljanskih oziroma
slovenskih občin, pač pa tista središčna družbenopolitična skupnost,
ki ima posebno odgovornost v osrčju najbolj eksistencialnih/azvojnih
ambicij naše skupne slovenske narodne prestolnice Ljubljane.

Da je streznitev res več kot potrebna, nam o tem govore polletna
poročila o gospodarjenju OZO v občini, predvsem pa poročilo, ki ga
bodo obravnavali vsi zbori občinske skupščine na zasedanju v juliju. \z
katerega veje vrsta za vse nas zaskrbljujočih rezultatov in ugotovitev -
da na skorajda vseh področjih močno odstopamo od načrtovanih
družbenih ciljev in družbenega plana, ter da se nam iz meseca v mesec
veča število 00, ki so pridelale izgubo.

Kljub temu velja vendarle poudariti izjemne napore tako delavcev v
organizacijah združenega dela in še bolj racionalno obnašanje v
družbenih dejavnostih, ki ima v občini že na več področjih tudi nega-
tivne posledice z možnostjo dolgoročnih negativnih učinkov, pa tudi
napore vseh v občini, da bi obvladali zares zelo težko situacijo in
negativne trende.

Ceprav smo imeli v prvih treh mesecih izkazan nominalno večji izvoz
v celoti, kot lani, pa seveda tudi še vedno v normalnih okvirih stopnjo
zaposlenosti in zagotovljena sredstva za zadovoljevanje skupnih in
splošnih družbenih potreb, nas prikaz uresničevanja materialnih okvi-
rov resolucije za leto 1987 v celoti, mora še bolj mobilizirati, za
resnično prestrukturiranje občinskega gospodarstva in reorganizacije
nekaterih dejavnosti ter organizacij v smislu večje učinkovitosti.

Kako naj si delegati in aktivisti SZDL razlagamo že več kot deset let
ponavljajoče teme in vprašanja, ki bi v urejeni družbi in v Ljubljani ter
njenemu Centru, morala biti že davno razrešena, kot so: prometna
ureditev, stanovanjska gradnja, prenova in vzdrževanje, poslovni pro-
stori, varovanje okolja, problemi ogrevanja, grad z grajskim hribom,
komunala, zelene površine, turizem, sem pa je še treba dodati tegobe
srednjega šolstva, zdravstvenega in socialnega varstva velikega števila
upokojencev - ostarelih v KS občine itd.

Tak način ruši zaupanje, brez katerega ni možno tvorno sodelova-
nje. Pravkar zaključeni delovni razgovori v KS in priprave na volitve v
organizacijah SZDL, so pokazale na osnovne zastoje, zato nas jeseni
tudi v pripravah na volitve vodstev DPS in SIS čaka zelo konkretna
akcija razreševanja teh težav.

Očitno je, da je nekje med KS in občinskimi, mestnimi in drugimi
organizacijami, službami in institucijami kratek stik, ki ga povzroča
največkrat človek, saj prihaja do resnih blokad pobud in predlogov
delegatov in krajanov, kar je povsem nazorno dokazala razprava in
rezultat ob zadnjem referendumu za samoprispevek.

Možnih izhodov iz vse težjega položaja gospodarstva naše občine ni
prav mnogo, gotovo je eden najperspektivnejših izkoristek znanja, ki
ga imamo v občini in s tem prestrukturiranje v smeri resničnega
tehnološkega razvoja, razvoja drobnega gospodarstva, povezanega z
družbeno proizvodnjo, turizma, gostinstva, trgovine, racionalizacije
skupne porabe in organiziranosti SIS v Ljubljani, prenove in stanovanj-
ske gradnje in ne na koncu vse sile bomo morali usmeriti načrtnemu in
racionalnejšemu razpolaganju s prostorom (notranjim in zunanjim) ter
brezpogojni sanaciji in varstvu okolja.

SZDL ima gotovo najpomembnejšo nalogo da še bolj tankočutno
obravnava in spremlja vsa tekoCa gospodarska in politična dogajanja,
s čimer je treba povedati, da niti delegati, niti SZDL ne bo apriori in
brezpogojno podpiraia ukrepe tekoče gospodarske politike, predvsem
pa ne tudi vseh administrativnih ukrepov.

Če mi je ob našem prazniku potrebno še kaj reči, je gotovo to, da je
danes ponovno potrebno zgledovanje po lastnostih aktivistov izpred
štirih ali petih desetletij.


